
Protokół Nr XIII/11
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej  30 grudnia  2011 r. 

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady XIII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  15 radnych , 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch   i sołtysi zgodnie z 
listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz  radca prawny Roman Janił . 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli  mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XII/11 z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 02 grudnia   2011 r.  został 
przyjęty jednogłośnie bez odczytywania .
Przewodniczący rady zgłosił do porządku obrad sesji  wniosek formalny , a mianowicie :
Stawiam wniosek formalny na prośbę  Wójta Gminy o zmianę  porządku obrad XIII  sesji  Rady 
Gminy poprzez wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały Nr XIII/125/11 jako pkt 12 tj . 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu prowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
gminy Stargard Szczeciński  .
Przewodniczący wyjaśnił czego dotyczy zmiana tj. doprecyzowania w/w uchwale zapisu § 7 ust.1 
poprzez  dodanie  pkt  4  określającego  dodatkową  formę  konsultacji,   a   co   wójt  również 
potwierdził .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania , 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła w/w wniosek .
Porządek  obrad  XIII  sesji  Rady  Gminy  Stargard  Szczeciński  przed  podjęciem  wniosku 
przedstawiał się następująco:

1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr XII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
       02 grudnia 2011 r.  
    - zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2012 rok 
   po uprzednim : 
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy
 - odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji
 - ustosunkowanie się Wójta Gminy do opinii i wniosków 
 - debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie 
 - głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami 
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
   Stargard Szczeciński na lata 2012-2021

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
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5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, których niezrealizowane 
   planowane kwoty nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2011
6.Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
   gminnych 
7.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Lipnik
8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
   Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r.  
9.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2012
10.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
11.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
12.Ocena wydatków i wykonania prac remontowych w siedzibie Gminy Stargard Szczeciński
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
13.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14.Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2011 
     Sprawozdanie przedkładają przewodniczący poszczególnych komisji 
15.Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy 
     Informację przedkłada Przewodniczący Rady Gminy    
16.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
17.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
18.Odpowiedzi na interpelacje radnych
19.Wolne wnioski i zapytania
20.Sprawy różne
21.Ustalenie terminu następnej sesji
22.Zamknięcie obrad  sesji

Porządek obrad XIII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński  , który został przez  radę przyjęty 
jednogłośnie  i według którego rada obradowała, przedstawiał się następująco : 
1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr XII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
       02 grudnia 2011 r.  
    - zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2012 rok 
   po uprzednim : 
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy
 - odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji
 - ustosunkowanie się Wójta Gminy do opinii i wniosków 
 - debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie 
 - głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami 
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
   Stargard Szczeciński na lata 2012-2021
 - odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, których niezrealizowane 
   planowane kwoty nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2011
6.Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
   gminnych 
7.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Lipnik
8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
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   Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 r.  
9.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2012
10.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
11.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu prowadzenia konsultacji z 
     mieszkańcami gminy Stargard Szczeciński  
13.Ocena wydatków i wykonania prac remontowych w siedzibie Gminy Stargard Szczeciński
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
14.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
15.Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2011 
     Sprawozdanie przedkładają przewodniczący poszczególnych komisji 
16.Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy 
     Informację przedkłada Przewodniczący Rady Gminy    
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
19.Odpowiedzi na interpelacje radnych
20.Wolne wnioski i zapytania
21.Sprawy różne
22.Ustalenie terminu następnej sesji
23.Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1
Jak wyżej . 
Ad.2
Brak interpelacji .
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XIII/116/11 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński 
na 2012 rok .
Wójt Gminy poinformował ,że w terminie ustawowym tj. w połowie listopada  przedłożył projekt 
uchwały budżetowej  radzie gminy , a zatem spełnił swój obowiązek.
Przewodniczący  rady   zapoznał  radę  z  następującymi  dokumentami  obowiązującym  przy 
uchwaleniu budżetu , a mianowicie : 
-uchwałą Nr CCLV/605/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
z dnia 9 grudnia 2011 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Stargard Szczeciński na rok 2012 – opinia pozytywna ,
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu . 
-  opinią  Komisji  Gospodarki  Mienia Komunalnego i  Budżetu do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia  budżetu  Gminy  Stargard  Szczeciński  na  2012  rok  –  opinia  pozytywna  i  tutaj 
przewodniczący również odczytał opinie pozostałych stałych komisji rady.
Opinia  komisji  gospodarki  stanowi  załącznik  nr  4  do  protokołu  oraz  opinia  komisji  socjalnej 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu , a rewizyjnej  załącznik nr 6 do protokołu . 
- zarządzenie Nr 248/11 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 28 grudnia 2011 r. wyrażające 
stanowisko  wobec projektu uchwały budżetowej na 2012 rok 
Zarządzenie stanowi załącznik nr 7 do protokołu . 
Projekt budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2012 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu . 
Przewodniczący rady zapytał czy radni mają  pytania lub uwagi  co do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok .
Wobec braku pytań i uwag przewodniczący odczytał projekt uchwały nr XIII/116/11 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 30 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard 
Szczeciński na 2012 rok.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
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„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/116/11 w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2012 rok , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 
Ad.4
Podjęcie  uchwały  Nr  XIII/117/11  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  wieloletniej  prognozy 
finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2012-2021
Przewodniczący rady odczytał uchwałę Nr CCLV/606/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie  z dnia 9 grudnia 2011 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2012-
2021 . 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu . 
Następnie przewodniczący odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XIII/117/11 , która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu . 
Ad.5
Podjęcie uchwały Nr XIII/118/11 w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy , których 
niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego . 
Wójt Gminy zgłosił autopoprawkę do w/w projektu uchwały .
Skarbnik Gminy przedstawiła , a następnie  podała do protokołu autopoprawkę  tj.  zmiany , a 
mianowicie : 
W załączniku nr 1 do projektu uchwały kwota wydatków niewygasających w pkt 1( kanalizacja 
ciąg 1  )  wynosi 210 tys zł ,
Wydatki w pkt 2 pozostają bez zmian tj. 9 644,00 zł  .
Ogółem kwota wydatków niewygasających wynosi, zatem 219 644 zł .
W załączniku nr 2 do projektu uchwały kwota wydatków rozdziału 90001 wynosi 219 644 zł , w 
paragrafie 6050 – 9644 zł , w paragrafie 6057 – 84512 zł , a w paragrafie 6059 – 125488 zł .
Kwota ogółem planu finansowego wydatków niewygasających wynosi  219 644 zł ,
Radni uwag i pytań do autopoprawki nie zgłosili .  
Rada gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się  „ 0  przyjęła autopoprawkę  zgłoszoną  do protokołu jak 
wyżej.
Następnie  przewodniczący  rady  odczytał  w/w  projekt  uchwały  uwzględniający  przyjętą 
autopoprawkę .
 Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XIII/118/11 , która stanowi 
załącznik nr 12   do protokołu . 
Ad.6 
Podjęcie uchwały nr XIII/119/11 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg gminnych  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XIII/119/11 , która stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu . 
Ad.7
Podjęcie uchwały Nr XIII/120/11 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Lipnik 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i  głosy „  wstrzymujące się  „  0 –  podjęła uchwałę  Nr  XIII/120/11, która stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu .
Ad.8
Podjęcie uchwały Nr XIII/121/11 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012  r.
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radny Hubert  Lis  –  zgłosił  propozycję,  aby w składzie komisji  alkoholowej  dokonać  zmiany 
poprzez  wprowadzenie  dzielnicowego zamiast  obecnego w składzie  komisji   policjanta,  który 
pracuje na miejscu  , ponieważ zdaniem radnego dzielnicowy lepiej   zna teren i mieszkańców . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że jest to do wykonania  . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/121/11 , która stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu . 
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr XIII/122/11w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2012 
Przewodniczący rady przypomniał ,że plan pracy rady  na rok 2012 został opracowany na 
podstawie planów pracy poszczególnych stałych komisji Rady Gminy .
Następnie przewodniczący odczytała projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„ przeciw „ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/122/11/, która stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu . 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XIII/123/11 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za”, 
„przeciw „ 0 i  głosy „wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę  Nr XIII/123/11/,  która stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu . 
Ad.11
Podjęcie uchwały Nr XIII/124/11 w sprawie rozpatrzenia skargi 
Przewodniczący rady poinformował ,że po rozpatrzeniu skargi przez komisję rewizyjną , znane jest 
stanowisko, iż skarga  została uznana  jako zasadna.
Wójt Gminy odnosząc się do stanowiska komisji rewizyjnej  ,iż skarga jest zasadna stwierdził ,że 
wniosek złożony w  roku 2008  zaginął , ale jest wójtowi  wiadomo , kto go odebrał z rejestru pism 
przychodzących  i  zostaną  wyciągnięte  odpowiednie  konsekwencje  w  stosunku  do  tego 
pracownika  .Wójt  dodatkowo  stwierdził,  że  może  zbytnio  się  zaangażował    ,aby  pomóc  w 
rozwiązaniu tej sprawy, bo takie ma teraz odczucie, o czym rozmawiano na komisjach .
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Agnieszka Lenda odnosząc się do tej sprawy m.in. 
ustosunkowała  się do  udzielonej odpowiedzi przez wójta  na pismo z dnia 10.05.2010 złożone  w 
imieniu mieszkańców przez  Panią Grażynę Nowakowską, gdzie zdaniem radnej odpowiedź 
powinna być konkretna , rzeczowa i wyczerpująca . Udzielając odpowiedzi  nikt nie odniósł się  do 
dróg dojazdowych , bo o tym była mowa w piśmie mieszkańców  , które miały widnieć na 
planach  , bo  te drogi nie zniknęły ,tak  trzeba było wyjaśnić- powiedziała .
Dalej przewodnicząca komisji wyjaśniając sprawę zniknięcia drogi z planu , powiedziała ,że to nie 
był rok 2001   , bo w roku 2002  było wyłożenie projektu planu do publicznego wglądu i Państwo 
Nowakowscy otrzymali zawiadomienie , ale nie skorzystali z możliwości zapoznania się z 
projektem planu . 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały, uznając skargę za zasadną  .
Radni uwagi pytań do tego projektu nie zgłosili .  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami 'za” 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/124/11 , która stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu.
Ad.12 
Podjęcie uchwały Nr XIII/125/11 w sprawie określenia zasad i trybu prowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami gminy Stargard Szczeciński 
Przewodniczący rady odczytał w/w  projekt uchwały .
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Radny Jarosław Kornet zwrócił uwagę ,  na zapis dotyczący wniosku mieszkańców o 
przeprowadzenie konsultacji społecznych dotyczący części gminy lub określonej grupy 
mieszkańców  , który musi być  poparty przez 50 mieszkańców gminy , a uwaga dotyczyła tego, iż 
na terenie gminy są małe miejscowości , gdzie może nie być tylu mieszkańców.
Radca Prawny Roman Janił odpowiedział ,że   wtedy inicjatorem może być rada.
 Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XIII/125/11 , która stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu .

Uchwały stanowiące załącznik do protokołu publikowane są w wersji elektronicznej -  
bip.gmina.stargard.pl   .
 
Ad.13
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu 
dotyczącego oceny wydatków i wykonania prac remontowych w siedzibie Gminy Stargard 
Szczeciński , a mianowicie  :
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2011 r. po zapoznaniu się z informacją
na temat wydatków i wykonania prac remontowych w siedzibie Gminy Stargard Szczeciński po 
uzyskaniu wyjaśnień , informację przyjęła .
Dodatkowo przewodnicząca komisji rewizyjnej poprosiła , aby informacje były sporządzane 
bardziej szczegółowo .
Przewodniczący rady odnosząc się do tej informacji m.in. powiedział o kosztach związanych z 
pełnieniem nadzoru inwestorskiego , iż poniesiony koszt w wysokości około 37 tys zł  jest kosztem 
dość wysokim , czy w związku z tym nie lepiej byłoby zatrudnić osobę .
Wójt Gminy – odpowiadając m.in. powiedział , że przede wszystkim są różne branże i nie może to 
być jedna osoba .Wybór wykonawcy obsługi inwestorskiej odbył się w formie przetargu   i zasada 
jest jedna,  o wyborze decyduje cena . Wyboru dokonano w oparciu o przepisy ustawy prawo 
zamówień publicznych .
Ad.14 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
opinię komisji do informacji Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego , a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 21 grudnia 2011 r. 
dokonała analizy informacji o stanie mienia komunalnego w gminie . Po dokonaniu analizy i 
uzyskaniu wyjaśnień , komisja informację przyjęła . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.15 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2011 .
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu .
Przewodniczący Komisji Socjalno - Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2011 .
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła sprawozdanie z działalności 
Komisji za rok 2011 .
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do protokołu .
Radni uwag i pytań nie zgłosili , a tym samym przyjęli przedstawione sprawozdania .
Ad.16
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podsumowując udział radnych w pracach rady 
poinformował , iż od początku kadencji VI odbyło się 13 posiedzeń sesji rady z tego dwie w roku 
2010 . Frekwencja udziału radnych w posiedzeniach sesji za ten okres wyniosła 95.55 % . Przed 
każdą sesją odbywały się posiedzenia komisji - powiedział przewodniczący- z udziałem w dwóch 
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komisjach wiceprzewodniczącego rady Bogdana Grabskiego i założony plan pracy rady na rok 
2011 został zrealizowany . 
Na obrady sesji przybyli  mieszkańcy Małkocina .
Ad.17 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację dotyczącą działalności wójta w 
okresie od ostatniej sesji , a mianowicie : 
I. Zarządzeniem Nr 238/11 z dn. 12.12.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy i ustalono 
    układ wykonawczy do zmian poprzez: 
    1) zmniejszenie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 10.000 
        zł. Zmiany dotyczą działu 852 – Pomoc społeczna.
        - zmniejszenie dotacji celowej na realizację zadań – zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 
          ubezpieczenie emerytalne i rentowe.
    2) zwiększono dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 3.795 zł w 
        dziale 852 – Pomoc społeczna – dotacja celowa na wynagrodzenia osobowe pracowników.
II. Zarz ądzeniem Nr 246/11 z dn. 23.12.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy na 2011 r. oraz 
ustalono układ wykonawczy do zmian poprzez: 
    1)  Zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy, związanych z realizacją zadań zleconych 
        o kwotę 1.400 zł w dziale 852 – Pomoc społeczna – dotacja celowa na realizację rządowego 
        programu wspierania osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne. 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1. W dniu 06.12.2011 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
    nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem działki 756 o pow. 0,1589 ha, położonej 
    w obrębie Żarowo. Cena wywoławcza – 80 000,00 zł. Przetarg zakończony wynikiem 
    negatywnym. Do przetargu nie przystąpił żaden oferent.
2. W dniu 15.12.2011 r. przeprowadzono II przetarg ustny ograniczony na sprzedaż nieruchomości 
    gruntowej oznaczonej numerem działki 148/4 o pow. 0,0526 ha, położonej w obrębie Grabowo. 
    Cena wywoławcza – 19 000,00 zł. Przetarg zakończony wynikiem negatywnym. Do przetargu 
    nie przystąpił żaden oferent.
3. Wystawiono 12 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 
    terenie gminy w obrębach: Kurcewo, Pęzino, Smogolice, Strachocin, Tychowo, Ulikowo, 
    Warchlino i Żarowo.
4. Wydano zezwolenia na usunięcie drzew – 22 szt.
5. Wydano postanowienie w sprawie odstąpienia od obowiązku przeprowadzenia oceny   
    oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko dla planowanego przedsięwzięcia mogącego 
    potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko pn. „Zbiór i odzysk odpadów budowlanych na 
    działce oznaczonej numerem geodezyjnym 15/6, obręb Krąpiel, gmina Stargard Szczeciński”.
6. Wydano postanowienie w sprawie podjęcia z urzędu postępowania dotyczącego wydania decyzji 
    o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.: „Zmiana sposobu użytkowania 
    budynków gospodarczych na budynki montażowni i przerobu z tworzyw sztucznych na elementy 
    infrastruktury bezpieczeństwa drogowego – znaki, azyle drogowe zlokalizowanych na działce 
    oznaczonej numerem 102, obręb Tychowo, gmina Stargard Szczeciński”, ponieważ ustąpiły 
    przyczyny uzasadniające zawieszenie postępowania.
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
1. Naprawiono części instalacji elektrycznej (wymiana uszkodzonych:włączników i gniazd) w 
    świetlicy w Małkocinie. 
2. Wykonano roboty budowlane polegające na usuwaniu wad w okresie gwarancji w świetlicy 
    wiejskiej w Strachocinie – środki uzyskano z polisy gwarancyjnej należytego usunięcia wad i 
    usterek. 
3. Przeprowadzono procedury zakupu materiałów budowlanych (z funduszu sołeckiego). 
4. Zakupiono 4 grzejniki do świetlicy w Ulikowie i Grabowie w celu wymiany uszkodzonych nie 
    zdatnych do naprawy.
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5. Wykonano remont dróg wewnętrznych asfaltowych w miejscowości Święte.
6. Wykonano remont chodnika wzdłuż drogi powiatowej przy kościele w miejscowości Warchlinko.
7. Wykonano wycinkę drzew wraz z przycinką pielęgnacyjną gałęzi bezpośrednio stykających się z 
    oprawami świetlnymi latarni ulicznych w miejscowości Barzkowice oraz dostarczanie pociętego 
    w klocki drzewa do kotłowni w Barzkowicach. 
8. Transport żużla. 
9. Wydanie zgody oraz decyzji na zajęcie pasów drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych, a 
    także na umieszczenie urządzeń infrastruktury technicznej w pasach drogowych dróg 
    wewnętrznych i dróg gminnych.
10.  Wyrażenie zgody na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:
    - przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 4 szt. 
    - odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 4 szt.
    - zjazdów na tereny działek- 2 szt. 
W Referacie Planowania Przestrzennego:
1. Wydano: 
    - 12 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,      
    - 6 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,     
    - 12 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
      przestrzennego gminy,
    - 20 zaświadczeń i 8 informacji o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie 
      zagospodarowania przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków 
      zagospodarowania przestrzennego gminy,
    - 3 zawiadomienia o nadaniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych
Wójt brał udział w imprezach, spotkaniach takich jak: 
02.12 - Barzkowice – spotkanie integracyjne – podsumowanie projektu „Łączy nas sport i kultura” 
             Stowarzyszenie SAMBA
07.12 - awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego pani Romanowskiej – Grzędzice
08.12 – turniej sprawnościowy – XVII Edycja klas 0 – III gm. Stargard Szczeciński 
09.12 – spotkanie opłatkowe – Barzkowice 
14.12 – posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia
17.12 – wigilia środowiskowa – Barzkowice
17.12 – Betlejemskie Światełko Pokoju – msza św. w kolegiacie – spotkanie opłatkowe z 
             harcerzami
18.12 – spotkanie opłatkowe w Strachocinie 
19.12 – spotkanie w sprawie turbin wiatrowych Grabowo 
20.12 - spotkanie w sprawie turbin wiatrowych Małkocin 
21.12 – jasełka w Gimnazjum
22.12 – jasełka w Strachocinie 
29.12 – umowa na dofinansowanie remontu świetlicy Rogowo
Radny Mateusz Jarosz – zwrócił uwagę na to , aby pracownik gminy sprawdzał jakość wykonanych 
prac np. na drogach.
Ad.18 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował ,że brał udział w spotkaniach opłatkowych , mówił o 
pomocy Wójta Gminy udzielanej Stowarzyszeniom , za co podziękował . Ponadto  przewodniczący 
poinformował, że brał udział w spotkaniach mieszkańców Grabowa i Małkocina w sprawie  farm 
wiatrowych , gdzie podczas zebrań były duże emocje . 
Przewodniczący Rady poinformował o Wyroku w Imieniu Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 4 
listopada 2011 r. -  Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie po rozpoznaniu sprawy ze 
skargi Sebastiana Janiaka  na uchwałę  rady Gminy w Stargardzie Szczecińskim z dnia 31 marca 
2011 r. Nr VI/39/11 w przedmiocie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
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Ochotniczej Straży Pożarnej funkcjonującej na terenie Gminy Stargard Szczeciński - stwierdził 
m.in. nieważność zaskarżonej uchwały.
Z uzasadnienia przewodniczący odczytał wybrane części i poinformował ,że każdy może zapoznać 
się z pełną treścią uzasadnienia .
Radca Prawny Roman Janił ,zabierając głos odnośnie wyroku m.in. powiedział  ,że w całym 
województwie funkcjonują takie uchwały. Podjęta treść uchwały przez radę  nie różni się od tekstu 
przyjętych uchwał w innych gminach , co z tego wynika jak powiedział radca, iż nie ma 
jednoznacznego orzecznictwa i dodał ,że organ nadzoru -Wojewoda Zachodniopomorski -  tego nie 
uchylił . Odnosząc się do terminu wejścia  w życie uchwały wskazaną w uzasadnieniu jako  
nieprawidłowe określenie terminu jej wejścia w życie – na co zwrócił uwagę przewodniczący rady - 
radca m.in. odpowiedział ,że brak jest katalogu wykazu uchwał , które podlegają publikacji czyli 
prawu miejscowemu . 
Kolejno radni dyskutowali nad wysokością ekwiwalentu , który nie może przekroczyć 1/175 
przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w 
Dzienniku Rzeczypospolitej Polskiej „ Monitor Polski „ - za każdą godzinę udziału w działaniu 
ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym .Radny Jarosław Kornet powiedział o opinii innych biur 
prawnych , że do rady należy ustalenie wysokości ekwiwalentu pieniężnego , a  jakie dokumenty to 
wójt powinien ustalić zarządzeniem, co potwierdził radca , iż organ wykonawczy powinien wydać 
zarządzenie .
Ad.19 
Brak interpelacji.
Ad.20
Brak
Ad.21
Radny Mateusz Jarosz – odnosząc się do  remontu dróg gminnych , a zwłaszcza do jakości 
wykonania tego remont  przytoczył przykład , iż po  załataniu dziury w drodze  tłuczniem,   na 
drugi dzień znowu była dziura .
Radny zaproponował ,aby robić to bardziej nowocześniej np. wyciąć asfalt i dopiero zalewać. 
Radny Daniel Lesner – powiedział ,że tak robiono na drodze Grzędzickiej a i tak z powrotem są 
dziury .
Radny Bogdan Chaładus – zapytał  m.in. ,czy wydawane przez gminę pieniądze na remont dróg są 
kontrolowane i czy ktoś nad tym czuwa . 
Wójt Gminy – wyjaśnił ,że pracownikiem zajmującym się w gminie drogami jest Pani Beata Wilk i 
to ona jest odpowiedzialna za kontrolowanie wykonanych prac remontowych na drogach .
Wójt przypomniał ,że do wydawanie poleceń pracownikom jest on jako wójt gminy .
Radny Jarosz Mateusz – powiedział o dziurze na drodze za Strachocinem w kierunku Ulikowa , 
gdzie osoba jadąca samochodem rozwaliła felgę . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że w takim przypadku należy zgłosić to do właściciela drogi . 
Wójt dodał,że drogi będą remontowane , ale muszą być   odpowiednie warunki , nowszymi 
metodami , a tym samym drożej .
Radny Marian Góra poruszył temat dotyczący oświetlenia w Witkowie Pierwszym zejścia do stacji , 
bo jak twierdzi radny lampy nie świecą i zapytał, kto jest za to odpowiedzialny w gminie .
Wójt Gminy odpowiedział ,że taką osobą w gminie jest Pani Beata Wilk , która prowadzi rejestr 
zgłoszeń i po naprawie powiadamia sołtysa . 
Radny Hubert Lis – powiedział ,że podobnie jest w Warchlinie , sam osobiście  zgłaszał  ten 
problem do Energetyki .
Radny Jarosław Kornet poruszył temat dotyczący transportu zbiorowego poprzez uruchomienie tj. 
przedłużenie kursowania linii autobusu MZK ze Stargardu do Strumian poprzez miejscowości na 
trasie  i przypomniał,  że we wniosku była mowa o 6 kursach , a jest 5 . 
Radny mając rozkład jazdy przed sobą zgłosił swoje uwagi m.in. takie  ,że są  kursy Stargard-
Żarowo -Strumiany i w drodze powrotnej omijają miejscowości Poczernin, Rogowo ,Lubowo i o 
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tym radny  rozmawiał  z dyrektorem MZK , aby to poprawić , zwrócił uwagę, iż przydałaby się  6 
kurs i wskazał godzinę tego kursu .
Podsumowując radny powiedział ,że będą to trzy miesiące, gdzie autobusy będą jeździły 
sondażowo, że w trakcie tego okresu mogą być różne uwagi i korekty , a  mieszkańcy sami 
zdecydują , czy dalej te kursy będą  .  
Wójt Gminy – odnosząc się do tej sprawy powiedział ,że są to kursy sondażowe i mogą być w 
trakcie kursowania zgłaszane korekty , a wszystko będzie zależało od tego, ile osób będzie jeździło.
Wójt Gminy poinformował ,że wpłynęło pismo ze starostwa do uzgodnienia  przez gminę , zmiany 
trasy kursowania autobusu - przewoźnika prywatnego Pana Bonczała  tj. zmiana dotyczy tego ,iż 
autobusy nie będą  wjeżdżały do miejscowości Tychowo .
Radna Agnieszka Lenda poruszyła temat dotyczący sprawy tego, czy jednocześnie może być 
prowadzone dwie odrębne procedury tj. zmiana Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy oraz sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  dla tego samego obrębu i tutaj radna przytoczyła  przykład z sesji wrześniowej 
2011 r. , gdzie zostały podjęte dwie uchwały dotyczące jednego obszaru, a przedmiotem była 
zmiana Studium i sporządzenie planu miejscowego .Jak powiedziała radna według wyjaśnień 
kierownika referatu Pani Mirosławy Antczak  sprawę tą telefonicznie uzgadniała i będzie wyjaśniać 
na piśmie . 
Wójt Gminy dodatkowo wyjaśnił ,że w tej sprawie zostało skierowane pismo z zapytaniem do 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie Wydział Infrastruktury .
Przewodniczący rady poprosił o zabranie głosu przedstawicieli z Małkocina .
Pani Wiesława Kuśnierz zabierając głos poinformowała , że powstał Komitet Protestacyjny i ona 
sama została  jego Przewodniczącą .W razie potrzeby jej numer telefonu można uzyskać u  Pani 
Mirosławy Antczak , a następnie zapytała co ze sprawą konsultacji w miejscowości Małkocin i 
Grabowo   i jaki terminy 
Wójt Gminy odpowiadając wyjaśnił, iż biorąc pod uwagę  podjętą na obecnej sesji  uchwałę w 
sprawie określenia  zasad i trybu prowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Stargard 
Szczeciński, która  wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego , termin konsultacji wstępnie powinien być w 
miesiącu  lutym .
Ad.22
Przewodniczący rady poinformował o terminie zwołania następnej sesji o terminach posiedzeń 
komisji zaznaczając , iż tematy wynikające z planu pracy rady na 2012 rok przewodniczący 
poszczególnych komisji uzgodnią po sesji - na podstawie podjętej  uchwały na obecnej sesji -
Terminy to :
- XIV sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 03 lutego 2012 r. o godz. 10 00          

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 30 stycznia 2012 r. o godz. 800    ,
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 31 stycznia 2012 r. godz. 8 00   ,
- komisja rewizyjna dnia 1 lutego 2012 r. godz. 8 00 

Ad.23
Wobec wyczerpania porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  podziękował 
za udział i o godz. 13 45zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .

Protokołowała :                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
Z. Stoczkowska                                                                                         Edward Kosmal 
Data sporządzenia:                                                                            Data podpisania :2012.............
2011.12.30


